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Op te bergen 
in de band van 
Provinciale Staten 10 oktober 2012 
 
 
de leden van de commissie wordt 
verzocht hun eventuele opmerkingen 
binnen acht dagen na ontvangst aan 
de statenadviseur mede te delen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
van de vergadering van de  
Statencommissie Bestuur en Financiën 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
gehouden op 26 september 2012 
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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Bestuur en Financiën 
 
Woensdag 26 september 2012 
 
 
U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 
DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 26 september 2012 (deze vergade-
ring) is als bijlage opgenomen bij deze samenvatting. 
 
 
 
Aanwezig:  
H.H. van de Boer (voorzitter) 
J.J. Baltes (VVD) 
R. Beimers (PVV) 
J.A. van Dalen (D66) 
mevrouw A. Dekker-van het Hof (SP) 
J.N. Kuipers (GroenLinks)  
W. van Heusden (ChristenUnie) (vanaf punt 6c) 
Mevrouw R. Horasan (PvdA) 
A. Huizing (PvdA) 
F. van Lookeren Campagne (D66) 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuizen (CDA)  
mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 
J. Smits (VVD) 
T. Stelpstra (ChristenUnie) 
mevrouw M.C.J. van der Tol (D66) 
N.A. Uppelschoten (PVV)  
E.R. Veenstra (PvdA) 
H.J. van der Ven (CDA) 
 
mevrouw R. Veenstra, statenadviseur 
 
Voorts aanwezig de leden van GS: 
A. van der Tuuk (PvdA) 
H. Brink (VVD) 
 
 
Afwezig: 

mevrouw R.S. Goettsch (PvdA) 
mevrouw G.H.Smith (GroenLinks) 
mevrouw M.J. Kaal (CDA) 
F. van Rhee (Groep van Rhee) 
P.H. Oosterlaak (SP) 
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1. Opening en vaststelling van de agenda 
De voorzitter opent de vergadering.  
De heer Kuipers (GL) vervangt mevrouw Smith. Mevrouw Mastwijk-Beekhuizen (CDA) vervangt me-
vrouw Kaal. 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
2. Samenvatting vergadering 4 juli april 2012 en de lijst van toezeggingen 
De samenvatting wordt ongewijzigd vastgesteld. 
De lijst van toezeggingen wordt aangepast. Een actueel overzicht daarvan is aan deze samenvatting 
gehecht. 
 
3. Ingekomen stukken 
De VVD verzoekt om agendering van de brief van GS ‘aansluiting Europese programma’s 2014 en 
2020’ van 19 juli 2012 en de Houtskoolschets voor de commissievergadering van 7 november 2012. 
De commissie stemt hier mee in.  
 
4. Rondvraag 
De PVV informeert naar aanleiding van een analyse van Twijnstra en Gudde of GS overleg heeft ge-
voerd met de gemeente Emmen en wat het college vindt van het rapport. 
 
Gedeputeerde Brink herkent de cijfers die de PVV noemt niet. Zo is het weerstandsvermogen van de 
gemeente Emmen meer dan 100 miljoen. Er is het hele jaar contact met de gemeente. Het toezicht 
beperkt zich tot het nagaan of de begroting in evenwicht is of komt naar het oordeel van de toezicht-
houder, zodat het niet aan het college is om rapporten die gericht zijn aan de gemeenteraad te be-
commentariëren. 
 
5. IPO-, SNN- en EU-aangelegenheden 
SNN: 
De heer Huizing meldt dat tijdens het bestuurlijk overleg met staatsecretaris Bleker een aantal varian-
ten zijn besproken. Het zou goed zijn om die aan de Staten ter bespreking voor te leggen.  
SER Noord Nederland wil een visie tot 2040 opstellen. De heer Huizing vraagt of hier ook een rol in 
wordt voorzien in de Staten.  
 
Gedeputeerde Brink geeft aan dat de bespreking van de varianten al geagendeerd is. 
Daarnaast geeft hij aan dat het kabinet er naar streeft dat het Rijk de regionale gelden meer centraal 
gaat aansturen. Het noorden zal het belang van een meer regionale verdeling benadrukken. 
 
IPO: 
De plaatsvervangend vertegenwoordiger Stelpstra meldt dat IPO light is gestart. De tussenstand is dat 
het goed loopt. In de AV van 2 oktober zullen voorstellen opgesteld worden die in de PS zullen wor-
den geagendeerd. 
 
EU: 
De voorzitter van DrEUn meldt dat een werkbezoek voor 21 november voor de staten wordt gepland 
en verzoekt de statenleden daar rekening mee te houden. 
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6. Statenstukken/brieven 
 
6a. Statenstuk 2012-538, Afronding project nieuwbouw en verbouwing Drents Museum en po-
sitie Huize Tetrode 
Samengevatte reacties van de fracties: 
De Staten stemmen in met de afronding van het project nieuwbouw. PvdA, GL, CDA, CU spreken hun 
instemming uit over de verhuur van Huize Tetrode. 
De PvdA en D66 vragen om uitleg over de administratieve constructie. 
GL, VVD, PVV, CU en PvdA stellen vragen over de duur van het verhuren van Tetrode. De wens van 
de fracties is om zodra dit voor een redelijk bedrag mogelijk is, het pand te verkopen. Dit zou in het 
besluit tot uitdrukking kunnen komen door het woordje ‘vooralsnog’ – niet verkopen, toe te voegen 
VVD en PVV vragen verder of er een taxatie is geweest. 
De VVD, PVV en D66 vragen of de huur voldoende oplevert, zodat de kosten van het pand afdoende 
bestreden zijn. Deze fracties vragen ook of het opknappen van het pand nog moet gebeuren. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Van der Tuuk geeft aan dat de financiële constructie is gedaan om het project af te 
boeken en het pand Tetrode in bezit te houden, omdat er nu na gedane afweging geen koper te vin-
den is. Verhuur biedt, is de inschatting, op korte termijn betere kansen. Als er een goede koper is, zal 
het pand verkocht worden. Er is nog geen concrete kandidaat huurder. 
Er is gezien de ontwikkelingen in de kopersmarkt nog geen uiterlijke verkoopdatum te bepalen. 
 
Gedeputeerde Staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde van der Tuuk zegt toe: het woordje ‘vooralsnog’ toe te voegen in het besluit vwb het 
niet verkopen van het Huize Tetrode. 
 
De voorzitter concludeert: 
In het besluit wordt het woord ‘vooralsnog’ voor ‘niet verkopen’ toegevoegd. 
 
Status 
Het stuk behoudt status B. 
 
6b. Statenstuk 2012-537, Treasurystatuut provincie Drenthe 2012 
Samengevatte reacties van de fracties: 
Het CDA vraagt waarom de ratingeisen zijn verwijderd en waarom er geen eisen meer gekoppeld zijn 
aan degene die de hoofdsomgarantie geeft. Hierdoor kan deze garantie waardeloos zijn. De VVD wil 
weten waarom derivaten als renterisicobeheersinstrument niet zijn uitgesloten en stelt vragen naar de 
samenstellingen van de Treasurycommissie. Is de commissie een toezichtorgaan, of worden richtlij-
nen voor de uitvoering vastgesteld? 
D66 vraagt of de gemeente Emmen valt onder instellingen met maatschappelijk nut die in aanmerking 
komen voor lagere rente. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Van der Tuuk geeft als antwoord, dat de operationele lijn van de strengheid wordt 
vastgehouden, maar wel binnen de richtlijnen van de wet Fido (Financiering Decentrale Overheden) 
en Ruddo (Regeling uitzettingen en derivaten decentrale overheden). Hier staan ook regels voor de 
hoofdsomgarantie. Ten aanzien van derivaten wordt ook de landelijke richtlijn gevolgd, maar ook hier 
geldt dat hier zeer voorzichtig mee zal worden omgegaan. 
In de Treasurycommissie zitten ook mensen zonder operationele taken aan tafel. De gedeputeerde 
waarschuwt voor het effect om de controller in de commissie te trekken. Hij is dan minder onafhanke-



 

 6

lijk ten opzichte van de Treasurycommissie. De commissie maakt ook richtlijnen voor de uitvoering. De 
gedeputeerde geeft aan, dat hij de vraag voor zal leggen aan de accountant. 
De lening aan de gemeente Emmen valt ook onder de instellingen van maatschappelijk nut. 
 
Gedeputeerde Staten zeggen het volgende toe: 
De gedeputeerde Van der Tuuk zal bij de accountant advies inwinnen over de samenstelling van de 
Treasurycommissie op grond van de vraag of de commissie in de eerste plaats een controlerende, 
dan wel een richtlijnstellende taak heeft. 
 
Status 
Het stuk krijgt status A. 
 
6c. Statenstuk 2012-539, 1e Financiële actualisatie 2012 
Samengevatte reacties van de fracties: 
De VVD en CDA zijn van mening dat de Financiële actualisatie beknopter kan. Fracties van de PvdA, 
GL, D66 en CU geven aan tevreden te zijn met de huidige presentatie. 
De VVD vindt de over- en onderschrijvingen te groot en zou graag zien dat dit verbetert. Het CDA en 
de PVV constateren dat een aantal posten met voordelig resultaat doorschuivers zijn en later terug 
zullen komen. De SP vindt de kapitaallasten erg hoog en vraagt zich af of er niet veel meer voorbeel-
den zijn, dan de twee die in de actualisatie worden genoemd. 
Het CDA is benieuwd waarom de drie medewerkers van het Drents Plateau in dienst zijn genomen en 
waarom het inkoopbudget is geïndexeerd. De PvdA vraagt waarom het budget extern onderzoek ver-
bonden partijen structureel zo hoog is. De fractie is samen met de PVV benieuwd naar de onderbou-
wing van het overhevelen van middelen van programma 5 en 9 naar 7. 
D66 wil weten waarom er geen geld apart was gezet bij het opschorten van een betaling van €60.000 
en hoe het college komt bij een terugvordering van 16% BTW en of dat een reële vordering is. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Van der Tuuk wil graag dat fracties aangeven hoe zij vinden dat de rapportage er uit 
moet zien. Dit kan ook in de werkgroep programmabegroting aan de orde komen. 
Verder geeft hij aan dat er ten aanzien van de forse over- en onderschrijvingen verbetering is, maar 
getracht wordt het nog sterk te verbeteren. Het niet noemen van de salariskosten van de statengriffie 
volgens het vastgestelde formatieplan, zal in het vervolg alsnog in de begroting worden opgenomen. 
Het in dienst nemen van drie medewerkers van Drents Plateau had te maken met de uitvoering van 
wettelijke taken. 
De indexatie van inkoop was een keuze om beschikbare financiële ruimte te gebruiken. 
Het inzetten van externen is een gevolg van beleid om procedures transparant en open te organise-
ren. De gedeputeerde geeft aan dat het naar zijn mening de prijs wel waard is. Als het begrote bedrag 
structureel te hoog blijkt, zal het naar beneden worden bijgesteld. 
Het overzetten van delen van programma 5 en 9 (pMJP/ILG) naar 7 is beschreven in brief over de 
uitwerking van het Deelakkoord Natuur. 
De kapitaallasten zijn zo omvangrijk doordat het boekingsysteem zo werkt dat bedragen niet in één 
keer worden afgeboekt, maar na verloop van jaren. Dit is een voorbeeld dat laat zien waar de invoe-
ring van de wet Hof tot tekorten leidt. De 16% BTW is een reële inschatting van het totaal wat de pro-
vincie terug kan krijgen. De door D66 genoemde € 60.000,- had inderdaad beschreven moeten wor-
den. Bij het later dan gepland starten van grote (infrastructurele)projecten vallen om grote bedragen 
vrij, die later alsnog betaald moeten worden. 
 
Status 
Het stuk krijgt status A. 
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7. Mededelingen 
Geen. 
 
8. Sluiting 
De vergadering wordt gesloten om 15.00 uur. 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op 7 november 2012. 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Bestuur en Financiën van 7 november 2012, 
 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 
 , statenadviseur 
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Toezeggingenlijst Statencommissie Bestuur en Financiën, 26 september 2012 
  
   
Naam Omschrijving Startdatum Einddatum Stand van zaken 
  
Statencommissie korte termijn 
1. Monitoring DPE Next Gedeputeerde van der Tuuk zegt toe de staten te zullen 

informeren op welke wijze de monitoring van DPE Next ingevuld 
gaat worden. 
 

25.01.2012 7.10.2012 √Beantwoord met brief van 31 mei 
2012 

2. Notitie Commissaris 
RvC/RvT  

Gedeputeerde van der Tuuk zegt de staten een notitie toe in 
algemene zin over wie namens de provincie zitting hebben in 
RvC/RvT en binnen welke juridische kaders deze 
vertegenwoordiging zal plaatsvinden. 
 

14.03.2012 7.10.2012 √Geagendeerd voor B&F van 7 
november a.s.; Nota verbonden 
partijen. 

3. WMD; code Tabaksblat Gedeputeerde van der Tuuk zegt toe om zowel in de extra AVA 
WMD als in een separate notitie de belangenverstrengeling als 
genoemd in de code Tabaksblat te zullen toelichten. 
 

14.03.2012 7.10.2012 √Afgehandeld en geagendeerd voor 
B&F van 7 november a.s.; Nota 
verbonden partijen. 

4. Brieven gemeente 
Emmen  

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe de brieven van de 
gemeente Emmen van 16 maart en 17 april, waarnaar 
verwezen wordt in de brief van 6 juni 2012 over Plan van 
Aanpak Staatssteun DPE Next aan de Staten te doen 
toekomen, voor zover dat op grond van 
vertrouwelijkheidregels mogelijk is. 
 

04-07-2012 7.10.2012  

√ afgehandeld 
Brieven verzonden aan commissie  
op 26 september 
Nu op LIS als nummers B7, B8 en B9 
 
 

5. Samenstelling 
Treasurycommissie 

De gedeputeerde Van der Tuuk zal bij de accountant 
advies inwinnen over de samenstelling van de 
onafhankelijke Treasurycommissie op grond van de vraag 
of de commissie in de eerste plaats een controlerende, dan 
wel een adviserende richtlijnstellende taak heeft. 

26-09-2012 7-11-2012  

6. Verkoop Huize Tetrode Gedeputeerde Van der Tuukzegt toe het woordje 
‘vooralsnog’ toe te voegen in het besluit om Huize Tetrode 
niet te verkopen 

26-09-2012 26-12-2012 √Beantwoord met brief van 9 oktober 
2012 

 
 
Statencommissie lange termijn 
1. Evaluatie Protocol 

humanitaire 
De Commissaris van de Koningin zegt het volgende toe: 
Een evaluatie van het Protocol humanitaire hulpverlening na twee 

08-12-2010 31-12-2012  
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hulpverlening jaar (CDA). 
 

2. Noordelijke 
samenwerking in 
bedrijfsvoering 

Gedeputeerde Brink zegt toe om de staten op de hoogte te stellen 
van de uitkomsten van het vervolgonderzoek naar de Noordelijke 
samenwerking in de bedrijfsvoering bij de drie provincies 
 

11-04-2012 31-12-2012  
 
 

3. Risicoanalyse RSP Gedeputeerde Brink zegt toe dat de risicoanalyse in het vervolg 
ook zal bevatten: 

- hoe de sturing op code ‘oranje’ heeft plaatsgevonden 
- doorlooptijden worden aangegeven 
- de consequenties van het veranderende (economisch) 

klimaat worden vermeld. 
 

11-04-2012 31-12-2012  

4. SNN; het betrekken van 
PS en burger bij de 
samenwerking met en 
buiten het SNN 

Gedeputeerde Brink zegt toe dat GS komen met een voorstel hoe 
PS en de burger betrokken kunnen worden bij de discussie over 
(verdere) samenwerking met en buiten het SNN. 

25.01.2012 20.10.2012  

     
 
Moties: 
M 2012-07: regionale 
ondersteuning Floriade 2022 
 

PS verzoeken GS in SNN-verband (of evt. i.h.k.v. van de 
Regiovisie Groningen-Assen) de kandidatuur van de stad 
Groningen voor het organiseren van de Floriade 2022 actief te 
ondersteunen. 
 

06.06.2012 - √Afgehandeld; mondeling tijdens PS 
vergadering van 10 oktober jl. 

 




